

---

2019–10

# Newsletter W|C|B

---

Wolkenkuckucksheim  
Cloud-Cuckoo-Land  
Воздушный замок

*Please scroll down for the English version.*

## **Heft *Bauhaus Transfer* erschienen**

Liebe Leserinnen und Leser,

unser neues Heft *Bauhaus Transfer* ist erschienen. Die Artikel untersuchen die Einflüsse von Ideen und gelebten Praktiken am Bauhaus auf Individuen, auf allgemeine und spezielle (Kunst, Design, Architektur) pädagogische Einrichtungen und auf Gesellschaften in der ganzen Welt von der zweiten Hälfte des zwanzigsten Jahrhunderts bis heute: *Bauhaus Transfer*. Die Artikel diskutieren zum Beispiel den Transfer von Bauhausästhetiken, Entwurfspraktiken, sozialen Agenden, Technik- und Industrieverständnissen und pädagogischen Modellen. Im Zusammenlesen der Artikel wird die anhaltende Verbreitung der zentralen Bauhausideen in heutigen globalisierten sozialen und ästhetischen Umgebungen sichtbar.

Das Heft wurde von Ute Poerschke und Daniel Purdy kuratiert. Es enthält Artikel von Cathy Braasch, Liyang Ding, Eduard Führ, Philip Glahn, Nina Kazhar, Gloria Köpnick, Ronny Schüler, Nina Solkiewicz-Kos, Peter Stasny, Rainer Stamm, Tom Steinert, Vanessa Trioano, Lynnette Widder und Mariusz Zadworny. Das Heft entstand in Zusammenarbeit mit dem Department of Architecture und dem Department of Germanic and Slavic Languages and Literatures der Pennsylvania State University. Die Beiträge werden dort auf einem Symposium diskutiert: <http://stuckeman.psu.edu/events/bauhaus-transfers-symposium>

Deutsch <http://cloud-cuckoo.net/de/hefte/aktuelles-heft/>  
Englisch <http://cloud-cuckoo.net/en/issues/current-issue/>

Herzliche Grüße  
Sebastian Feldhusen

## **New Issue *Bauhaus Transfers* Now Available**

Dear Readers,

Our latest issue, *Bauhaus Transfers*, is now available. The articles explore the influence of Bauhaus ideas and lived practices on individuals, general and specialized (art, design, architecture) educational institutions, and societies around the world from the second half of the twentieth century until today: *Bauhaus Transfers*. The topics range from transfers of Bauhaus aesthetics, design methods, social agendas, and pedagogical models to technical and industrial developments. The combined reading of the articles unveils the continued propagation of the Bauhaus's core ideas in social and aesthetic environments around the world since its founding.

The issue was curated by Ute Poerschke and Daniel Purdy. With contributions by Cathy Braasch, Liyang Ding, Eduard Führ, Philip Glahn, Nina Kazhar, Gloria Köpnick, Ronny Schüler, Nina Solkiewicz-Kos, Peter Stasny, Rainer Stamm, Tom Steinert, Vanessa Trioano, Lynnette Widder, and Mariusz Zadworny. The issue was created in cooperation with the Department of Architecture and the Department of Germanic and Slavic Languages and Literatures at the Pennsylvania State University. The articles will be discussed at a symposium there: <http://stuckeman.psu.edu/events/bauhaus-transfers-symposium>

German <http://cloud-cuckoo.net/de/hefte/aktuelles-heft/>

English <http://cloud-cuckoo.net/en/issues/current-issue/>

Kind regards,  
Sebastian Feldhusen